

PROGRAMME DESCRIPTION

The programme prepares students for registration as general registered nurses with the Nursing Council of Hong Kong. Graduates of the programme are qualified to provide quality patient care and promote the health of people in today's increasingly complex technological and healthcare environment. The main subjects of study include biological and behavioural sciences, health promotion and maintenance, nursing practice and theory, nursing research and information technology. Students also gain experience in the care of clients in both community and hospital settings.

PROGRAMME OUTLINE*

Allocation of Credit Units

FIELD OF STUDY	Year 1	Year 2	Year 3	Year 4	Year 5
Faculty Package and Foundation Studies	15				
Nursing Sciences		6	20	11	3
Biological Sciences		8			
Behavioural & Social Sciences		3			
Nursing Research			3		
Professional Issues, Management & Leadership			2	3	
Health Promotion				3	
Complementary & Alternative Medicine			3		
Elective Course					3
Clinical Nursing Practice		2	4	8	12
Total Credit Units	15	19	35	25	18

Plus: Chinese (6 credit units), English (3 credit units), General Education (21 credit units), IT (1 credit unit) and Physical Education (2 credit units)
* subject to change

PROGRAMME STRUCTURE

The programme is well designed and integrated across five study years to prepare students to become professional nursing practitioners with a strong foundation in theory and knowledge. Beginning with knowledge- and skill-based training, the programme covers all aspects of nursing, from basic nursing to nursing care for individuals with complex health problems.

Students are required to take four courses in the Faculty Package and 40 major courses in the programme, with a total of 112 credit units.

YEAR	FOCUS	SUBJECT CONTENT
Year 1 and 2	Foundations of Health	Evolution and Development of Nursing, Biological Sciences, Public Health, Preventive and Control Measures in Hospitals, Health Assessment and Communication, Basic Nursing Skills, Health Care Ethics, Behavioural and Social Sciences, and Clinical Placement
Year 3	Society and Health	Community-based Nursing and Gerontological Nursing, Medical and Surgical Nursing, Ethical and Legal Issues in Nursing, Nursing Research, Behavioural and Social Sciences, Complementary and Alternative Medicine, General Pharmacology, and Clinical Placement
Year 4	Individual and Health	Clinical Nursing Specialties, Health Promotion, Evidence-based Nursing, Behavioural and Social Sciences, Professional Issues in Nursing and Health Care, Nursing Informatics, Complex Health Problems and Needs, and Clinical Placement
Year 5	Integrated Care and Health	Nursing Management and Leadership, Intellectual Inquiries and Multicultural Exposure, Clinical Placement, Disaster Nursing, Infectious Diseases and their Control, Culture and Nursing, and Student Exchange Programme

CLINICAL NURSING PRACTICE

Clinical nursing practice is an integral part of the programme and is arranged in blocks of field practice. These blocks of clinical practice, with lecturers and clinical mentors as preceptors, aim at enabling students to apply and consolidate the nursing knowledge and skills that they have acquired in a variety of health and social care settings:

- Community centres
- Elderly centres
- Residential care homes for the aged
- General outpatient clinics
- Kindergartens
- Mental rehabilitation centres
- Various specialties in hospitals, including medical, surgical, paediatrics, obstetrics, operation theatre, intensive care unit, etc.

ELECTIVE COURSES

Students may choose any one course from the following electives (3 credit units each):

- Disaster Nursing
- Culture and Nursing
- Student Exchange Programme
- Infectious Diseases and Their Control
- Application of Public Health and Epidemiology in Nursing
- The Hong Kong Health Care System
- Scholarly Inquiries in Nursing
- Traditional Chinese Medicine Nursing

**ADVANTAGES OF STUDYING AT THE NETHERSOLE SCHOOL OF NURSING, FACULTY OF MEDICINE, CUHK**

- Obtaining an undergraduate qualification in nursing from an internationally renowned university;
- Studying in an established school of nursing with national and international links;
- Studying in a friendly and stimulating environment, with helpful academic and clinical staff;
- Engaging in a vibrant university and college life, with various social and academic activities;
- Participating in overseas exchange programme to appreciate different cultures and grow as independent individuals;
- A variety of scholarships and awards are available to provide incentives for excellence; and many more ...



The Nethersole School of Nursing
Faculty of Medicine
The Chinese University of Hong Kong

**Bachelor of Nursing**

香港中文大學醫學院那打素護理學院

香港中文大學醫學院那打素護理學院多年來致力提供達國際水平的護理本科及研究院課程，積極培育優秀的護理專業人才。

本院的教育使命
提供卓越、優質的護理教育。

院長及教授
錢惠堂教授

護理學士課程主任
鄧可瑜助理教授

OUR SCHOOL

The Nethersole School of Nursing of the Faculty of Medicine at the Chinese University of Hong Kong has a proud and successful history of providing undergraduate and postgraduate nursing education on a par with international standards.

OUR MISSION IN EDUCATION

To excel in the provision of high quality nursing education

DIRECTOR AND PROFESSOR

Professor Wai Tong CHIEN

BACHELOR OF NURSING PROGRAMME DIRECTOR

Professor Ho Yu CHENG

香港中文大學醫學院那打素護理學院

護理學士課程

課程簡介

此課程旨在培育學生成為香港護士管理局的普通科註冊護士，在現時高科技及多元化的醫療體系中，為病人提供優質護理，促進公眾健康。本課程的主要範疇涵蓋生物及行為科學、健康促進與維持、護理實務和理論、護理科研及資訊科技。學生亦可透過到社區及醫院實習，汲取照顧病人的經驗。

課程大綱*

所佔學分：

學習範疇	第一年	第二年	第三年	第四年	第五年
學院課程(醫學院)及基礎課程	15				
護理學		6	20	11	3
生物科學		8			
行為及社會科學		3	3		
護理研究			3		
專業護理、管理及領導才能			2	3	
健康促進				3	
補充和替代醫學			3		
選修科					3
臨床護理實習		2	4	6	12
總學分	15	19	35	25	18

以及：中文(6學分)、英文(9學分)、通識教育(21學分)、資訊科技(1學分)及體育(2學分)
*協會有所更改

課程結構

本課程設計完善，各學年的課程內容緊密相扣，以幫助學生建立穩固的理論及知識基礎，培育其成為專業護理人才。課程從知識與技能培訓著手，內容涵蓋全方位護理，包括基礎護理以至為有複雜健康問題的患者提供的個人化護理。

學生須修讀學院課程內四個學科，以及本課程四十個主修學科，合共112學分。

學年	重點	學科
第一及第二年	健康之基礎	護理學的起源及發展、生物科學、公共衛生、醫院內的疾病預防及控制措施、健康評估與溝通、基礎護理技巧、護理倫理、行為及社會科學、臨床實習
第三年	社會與健康	以社區為本的護理及老人科護理、內科及外科護理、護理倫理及法律課題、護理研究、行為及社會科學、補充和替代醫學、基本藥理學、臨床實習
第四年	個人與健康	臨床護理專科、健康促進、實踐護理、行為及社會科學、醫療護理專業課題、護理資訊學、護理健康問題及需要、臨床實習
第五年	綜合護理與健康	護理管理及領導、知識探究及多元文化論題、臨床實習、災難護理、傳染病及其控制、文化與護理、學生交換計劃

護理

臨床護理實習

臨床實習是本課程非常重要的一部分。實習期間，學生由講師及臨床導師指導，在不同的醫療及社會服務機構內實踐所學的護理知識和技巧：

- 社區中心
- 長者中心
- 康老院
- 普通科診所
- 幼稚園
- 精神健康中心
- 醫院不同專科，包括內科、外科、兒科、產科、手術室、深切治療部等

選修科

學生可以選擇修讀下列其中一科的選修科(每科各佔3學分)：

- 災難護理
- 文化與護理
- 學生交換計劃
- 傳染病及其控制
- 應用護理與公共衛生及流行病學
- 香港醫療系統
- 護理學術專題研究
- 中醫護理



於香港中文大學醫學院

那打素護理學院就讀的優點

- 國際級大學獲取護理學士學位資格；
- 本學院歷史悠久、設備完善，且與中外學術機構皆有緊密聯繫；
- 教職員友善熱心，有助於積極學習；
- 大學及書院生活多姿多彩，學生能參與各類聯誼及學術活動；
- 有機會參加海外交流計劃，從中了解不同文化，學習獨立；
- 設有各類獎學金及獎項，激勵學生爭取更佳成績，等等...



學士

For further information, please contact:
The Nethersole School of Nursing
Faculty of Medicine
The Chinese University of Hong Kong
Shatin, New Territories, Hong Kong
Telephone: (852) 3943 6220
Fax: (852) 2603 6041

Homepage: <http://www.nur.cuhk.edu.hk>
Email: nursing@cuhk.edu.hk

ADMISSION REQUIREMENTS

For JUPAS Admissions

The minimum programme requirements for applicants undertaking the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) are as follows:

- Level 3 in Chinese Language and English Language; and
- Level 2 in Mathematics (Compulsory Part) and Liberal Studies; and
- Level 3 in two electives (Biology, Chemistry, Combined Science, Integrated Science and Physics will be given heavier weighting).

For non-JUPAS Admissions

Applicants shall be eligible to apply for admission if they possess knowledge of Chinese and be fluent in Cantonese, and with any of the following qualifications:

- GCE-AL/International-AL (passes 3AL/2AL+2AS in one sitting); or
- International Baccalaureate Diploma; or
- A recognised non-local qualification which qualifies them for admission to a university in the country/region where such qualification is originated; or
- An associate degree or a higher diploma.

(For details, please visit

<http://www.oaia.cuhk.edu.hk/adm/nonjupas/first-year-admissions/admission-requirements/general-entrance-requirements#non-dse>)

入學資格

大學聯合招生計劃

透過香港中文大學考試成績申請入學之最低要求如下：

- 中國語文及英國語文考獲3級；及
- 數學(必修部分)及通識教育考獲2級；及
- 兩科選修科目考獲3級(生物、化學、組合科學、綜合科學及物理會有較高比重)。

非聯招(本地及國際生)入學計劃

申請者需具備中文書寫及廣東話對答的能力，並以香港中文大學考試成績以外的資歷申請入學：

- GCE高級程度會考/國際高級程度會考(三科高級程度科目/兩科高級程度科目+兩科高級程度科目合格); 或
- IB國際預科文憑; 或
- 持有在香港以外國家/地區認可並足資入讀有關地區大學之學歷; 或
- 副學士/高級文憑學歷。

(詳情請瀏覽以下網址：

<http://www.oaia.cuhk.edu.hk/adm/nonjupas/first-year-admissions/admission-requirements/general-entrance-requirements#non-dse>)



Compassionate Care

矜憫為懷